



Sagiter program

Intends to participate in a dynamic of promoting/upgrading the agroecological knowledge, and of these ingenious systems implemented with the passing of time on the territories. In this context, the training is aimed at developing the evolution of representations, acquisition, or reintroduction of technics, consolidation of network and of social links.

Sagiter it is a study- action which leans essentially on the ways of transmission of the knowledge and aims for:

- Producing and spreading educational resources
- Facilitating sharing of experiences and practices
- Participating in the consolidation of a real European network built around the agroecological knowledge which - as of the agroecology in general - has been one of the priorities of the member states of the European Union.

The project is coordinated by
Montpellier SupAgro, Institute for Higher Education in Environment - Florac
Partners

- Fumeterre (France)
- Savoir-Faire et découvertes
- The Merle training center SupAgro (France)
- Geysler (France)
- Working group regional studies, Department of Geography, University of Marburg (Germany)
- Federation of family agrarian schools in Galicia (Spain)
- Vlaamse Landmaatschappij (Belgium)
- Chamber of agriculture and forest in Ljubljana (Slovenia)
- Szent Istvan University (Hungary)
- USAMV de Cluj Napoka (Romania)

Sagiter is supported by the European Union
through the Leonardo da Vinci program



www.sagiter.eu





Le programme Sagiter

Savoirs agroécologiques et ingéniosité des terroirs

Le programme sagiter s'inscrit dans une dynamique de valorisation des savoirs agroécologiques et des systèmes ingénieux développés au fil du temps sur les territoires. Dans ce contexte particulier, l'appareil de formation trouve toute sa place dans l'évolution des représentations, la transmission ou la mise en valeur de techniques, la consolidation des réseaux et des liens sociaux.

Sagiter est une étude-action qui porte tout particulièrement sur la transmission de ces savoirs, elle a pour finalités :

- de produire et diffuser des ressources éducatives
- de favoriser le partage d'expériences et de pratiques
- de participer à la consolidation d'un véritable réseau européen construit autour des savoirs agroécologiques qui, tout comme l'agroécologie dans son ensemble, est une des priorités des états membres de l'union.

Le projet est coordonné par Montpellier Supagro, Institut d'éducation à l'agroenvironnement de Florac.

Les partenaires :

- Fumeterre
- Savoir-Faire & découverte
- CFPPA du Merle (SupAgro)
- Geysler
- Department of Geography, University of Marburg
- Federation of family agrarian schools in Galicia
- Vlaamse Landmaatschappij
- Chamber of agriculture and of the forest in Slovenia
- Szent Istvan University
- USAMV de Cluj Napoka

Sagiter est financé par l'Union européenne
au travers du programme Leonardo da Vinci



www.sagiter.eu



Programme d'éducation
et de formation
tout au long de la vie